
 Z dopisu arcibiskupa Jana Graubnera  

k 20. výročí ostravsko-opavské diecéze 

 

K výročí diecéze jsi založil, podobně jako máme u nás, společenství 
Eucharistická hodina. Sám od tohoto společenství mnoho očekávám.  

U nás už má přes dva tisíce členů. Spoléhám na tyto věřící, kteří se rozhodli 
pravidelně trávit půlhodinku modlitbou u svatostánku, která má úžasnou 
sílu a moc. Svou adorací prohlubují osobní vztah k Pánu Ježíši, rostou 
ve víře a vyprošují potřebné milosti pro obrácení světa. Procvičují svou 
víru, když se snaží vidět Krista v potřebných kolem sebe a sloužit jim jako 
Kristu samotnému. Závazek je maličký, půl hodiny týdně, minimálně aspoň 
jednou za měsíc. Nemocní mohou adorovat na dálku za svého lůžka. Ten 
závazek je důležitý. Vím, že dnes se lidé nemají chuť vázat a chtějí být 
svobodní. Říkají, že je možné se modlit i bez závazku. Mají pravdu. Ale 
dnešní doba je nemocná neochotou k závazkům. Přejeme si, aby mladí lidé 
měli odvahu zavázat se sňatkem na celý život, vytvářeli pro své děti stabilní 
rodiny a nežili jen nezávazně na hromádce. Chceme, aby mladí měli odvahu 
zavázat se na celý život kněžským nebo řeholním slibem. Přijetím malého 
závazku můžeme dávat důležitý příklad a podílet se na uzdravování 
společnosti. 

Pravidelná adorace členů umožňuje častější otevření kostelů a pomáhá 
i ostatním lidem prohlubovat svou víru přátelskou návštěvou Pána Ježíše 
ve svatostánku. Radost děláme i samotnému Kristu, když ho nenecháváme 
zamčeného jako vězně v našich kostelích, ale navštěvujeme ho jako přítele, 
který je připravený nám naslouchat i plnit naše prosby. 

 

Mons. Jan Graubner, metropolita, arcibiskup olomoucký 
 


